
PROTOKÓŁ NR V/2015 
 

z Sesji Rady Gminy Lisewo odbytej w dniu 12 lutego 2015 roku 
w sali narad przy Gminnym Gimnazjum w Lisewie. 
 
V Sesja  Rady   Gminy  Lisewo  w  dniu  12 lutego 2015 r.  rozpoczęła  się  o  godz.  10 00  a 
zakończyła o godz. 15 00 . 
 

 
Ad. 1 Przewodniczący Rady Witold Jaworski otworzył V Sesję Rady Gminy i powitał 
wszystkich zebranych.  
 
Ad. 2 W chwili rozpoczęcia obrad na sali było 14 radnych, nieobecny radny Marcin Wysocki 
- co stanowi kworum. Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

         Ponadto w Sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Jakub Kochowicz, Sekretarz Gminy Halina 
Chrzanowska,Skarbnik Gminy Henryka Świątkowska, Radca Prawny Anna Kaszubowska 
oraz zaproszeni goście –lista stanowi  załącznik nr 2.   

         Wójt Gminy Jakub Kochowicz przedstawił radcę prawnego Panią Annę Kaszubowską. 
Pan Wójt poinformował, że Pani mecenas będzie przyjmować w każdą środę od 8 30 do 11 30. 

 
   Ad. 3 

Na Sekretarza obrad wyznaczono Annę Dulską. 
 
Ad. 4 

 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski przedstawił proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie Sesji. 

2.Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wyznaczenie Sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z III i IV Sesji Rady Gminy Lisewo. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Gminy Lisewo.  

8. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 

9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Lisewie. 

10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Drzonowie. 

11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lisewie. 

12. Interpelacje, zapytania i oświadczenia. 

13. Podjęcie uchwał w sprawie : 

   1) zmiany budżetu gminy Lisewo na 2015 rok  - projekt nr 1. 
   2) przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach Gminy Lisewo – 
projekt nr 2. 



   3) określenia wzoru  kart do głosowania w wyborach Sołtysa oraz Rady Sołeckiej w 
sołectwach Gminy Lisewo – projekt nr 3. 
  4) powołania doraźnej Komisji Statutowej – projekt nr 4. 
  5) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Lisewo w 2015 r. – projekt nr 5. 
6) porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Lisewo, a Gminą Chełmża w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego – projekt nr 6. 
7) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych – projekt nr 7. 
8) powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadaniu jej Statutu – projekt nr 8. 

14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i oświadczenia. 
15. Wolne wnioski i zakończenie V Sesji Rady Gminy.      

 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski przeprowadził głosowanie nad proponowanym 
porządkiem obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5. Przyjęcie protokołu z III i IV Sesji Rady Gminy Lisewo. 

Przewodniczący Rady Witold Jaworski przeprowadził głosowanie nad  przyjęciem 
protokołów z III i IV Sesji Rady Gminy Lisewo.  
 
Za przyjęciem  protokołów z III i IV Sesji Rady Gminy Lisewo głosowało 14 radnych. 
 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Jakub Kochowcz złożył gratulacje  Sołtysom obchodzącym jubileusze:  
Panu Ryszardowi Kasperskiemu – Sołtysowi  wsi Tytlewo  obchodzącemu 30- lecie pełnienia 
funkcji Sołtysa ;  
Pani Elżbiecie Lewandowskiej Sołtys wsi Wierzbowo- obchodzącej 20 -lecie pełnienia 
funkcji Sołtysa ;  
Panu Antoniemu  Kowalskiemu Sołtysowi wsi Krajęcin - obchodzącemu 20- lecie pełnienia 
funkcji Sołtysa ;  
Pani Iwonie Tyburskiej Sołtys wsi Malankowo – obchodzącej 20 -lecie pełnienia funkcji 
Sołtysa ;  
 Wójt Gminy Jakub Kochowicz wraz z Przewodniczącym Rady Witoldem Jaworskim 

wręczyli jubilatom listy gratulacyjne i medale.  

Wójt Gminy Jakub Kochowicz przedstawił informacje z działalności wójta w okresie od 1 

stycznia 2015 r. do 11 lutego 2015 r. – załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 7 i 8  Sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Gminy Lisewo. Sprawozdanie 

Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli.  

 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Edmund Szymborski powiedział, że zgodnie z 

porządkiem obrad powinno być sprawozdanie z działalności Komisji Stałych Rady Gminy 

Lisewo a przeszliśmy do punktu 8. 

 

Przewodniczący Rady Witold Jaworski wyjaśnił, że jest to punkt 7 a jako pierwszego poprosił 

o sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja rewizyjna zgodnie z przyjętym 

planem  20 stycznia dokonała kontroli Zakładu Usług Wodnych w obecności Pana 

Kierownika Tomasza Krajewskiego. Kontrola rozpoczęła się o godzinie 8 30  a zakończyła 

około godziny 12 –stej. W kontroli uczestniczyli wszyscy członkowie komisji rewizyjnej. 

Komisja Rewizyjna przeanalizowała całokształt dokumentów finansowych, dokumenty 

organizacyjne. Komisja nie stwierdziła uchybień i nieprawidłowości zgodnie ze 

sporządzonym protokołem z kontroli przedłożonym Panu Kierownikowi i Wójtowi Gminy.  

Komisja Rewizyjna dokonała kontroli dokumentacji przetargowej  za 2014 rok. Pracownik 

odpowiedzialny za zamówienia publicznie świetnie się przygotował. Komisja miała wgląd w 

dokumentację. Komisja Rewizyjna nie wniosła zastrzeżeń. Protokół w całości jeszcze nie jest 

podpisany. Dodał, że na podstawie obowiązującego statutu ta procedura jest tak zawiła, że 

jeździ do pracownika prowadzącego biuro i podpisuje albo nie podpisuje.  

W tym samym dniu komisja rewizyjna spotkała się z Wójtem Gminy i Panią Sekretarz w 

temacie stanu zatrudnienia oraz zamiarów jako nowego kierownika jednostki organizacyjnej. 

Żeby radni nie dowiadywali się z poczty pantoflowej, a dzisiaj dowiadujemy się że nastąpiła 

wymiana radcy prawnego. Przew. Komisji Rewizyjnej podziękował za tę inicjatywę i dodał, 

że się cieszy, że Wójt dokonał takiej zmiany cyt. „ ale my powinniśmy wiedzieć, a nie 

dowiadywać się od kogoś. My jako komisja rewizyjna będziemy korzystać z radcy prawnego 

i jestem święcie przekonany, że odpowiedzi i zaangażowanie będzie obiektywne. Bo tak 

powinno być przedstawiane przez radcę prawnego.” 

 

Radca prawny Anna Kaszubowska zapytała czy wystąpienie Przewodniczącego będzie 

jeszcze drugi raz z kontroli.  

 

Przewodniczący Komisji Edmund Szymborski powiedział, że nie. 

 

Przewodniczący Rady Witold Jaworski powiedział, że został też załatwiony punkt 8.  



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Edmund Szymborski powiedział, że m . in. spotkanie z 

Panem Wójtem było w ramach  planu pracy komisji. Kontrola trwała do godziny 12 –stej i w 

ramach jednej komisji został też załatwiony punkt z planu pracy.  

 

Radca prawny Anna Kaszubowska powiedziała, że nie chodzi generalnie o kontrolę tylko 

chodzi o porządek obrad. Pan Przewodniczący zapowiedział punkt 7 - Sprawozdanie z 

działalności Komisji Stałych Rady Gminy Lisewo. Zapytała czy punkt 8 u Pana radnego 

Edmunda Szymborskiego będzie się pokrywał z punktem 7. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Edmund Szymborski odpowiedział, że tak. 

 

Przewodniczący komisji Rolnictwa, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Jacek Mikowski 

poinformował, że komisja w dniu 30 stycznia  br. spotkała się z pracownikiem ODR Panią 

Cecylią Tomaszewską. Rozmawiano na tematy rolnictwa.  

Pan Jacek Mikowski poinformował, że wraz z p. Wójtem uczestniczył w spotkaniu z posłem 

Panem Tomaszem Lenzem.  

Komisja omówiła projekty uchwał – nie wniosła uwag. 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych i Młodzieży Pani 
Beata Brzozowska poinformowała, że komisja na posiedzeniach omówiła temat ferii 
zimowych w szkołach, świetlicach i przedszkolach. Ponadto Przewodnicząca GKPiRPA Pani 
Danuta Motylewska przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. Komisja omówiła projekty uchwał 
przygotowane na V Sesję RG. 
 
Przewodnicząca Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska Pani Elżbieta Lewandowska 
przedstawiła tematykę posiedzeń:  
1) Sprawy z zakresu obrony cywilnej. Spotkanie z pracownikiem OC Panią Moniką 
Maćkowską. Komisja ma dużo uwag do sprzętu obrony cywilnej.  
2) Gospodarka odpadami na terenie gminy Lisewo. W posiedzeniu uczestniczył 
Przewodniczący Związku Pan Marcin Płoszyński.  
3) Porządek obrad i projekty uchwał przygotowane na V Sesję RG. 
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski poinformował, że punkt 9 „Sprawozdanie z 

działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Lisewie.” będzie w dalszej części sesji z uwagi na 

to, że Pan doktor Falkiewicz przyjmuje pacjentów.  

 
 

 



Ad. 10  

          Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Drzonowie 

przedstawiła w formie prezentacji Pani Dyrektor Katarzyna Lubańska – załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Ad. 11 

             Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lisewie 

przedstawiła Kierownik Teresa Jamka – załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 12 

 Interpelacje, zapytania i oświadczenia. 

              Przedstawiciel Izby Rolniczej Mieczysław Radgowski zwrócił się o pewną 
oszczędność, aby nie przekazywać subwencji na Izbę Rolniczą. Cyt. „ Jest to totalny marazm. 
Cieżkie pieniądze biorą prezesi, pracownicy zatrudnieni w biurach. Rok temu byłem na kilku 
protestach rolniczych. Sprawa zmniejszenia populacji dzików – nic się nie zrobiło 
tłumaczenia są takie: że nie chcą myśliwi, nie ma środków. Niemcy załatwili to w przeciągu 
dwóch miesięcy – nie myśliwi, ale bundeswera. Problem ASF – odkryto ponad 50 już 
zdarzenie padłego dzika zarażonego ASF-em. Są trzy ogniska w hodowlach w białostockim 
województwie. Ani ministerstwo środowiska, ani rolnictwa w tej dziedzinie nic nie uczyniło.  
(…..). Stawiam ten wniosek wyjścia od Rady Gminy czy od Wójta – zastanowienie się nad 
odprowadzeniem tej składki na Izbę Rolniczą.  Jest mi bardzo wstyd za działalność Izby. 
Jestem w społecznej komisji ds. kontroli Agencji Restrukturyzacji – to się odbywa w jakiś 
sposób merytoryczny, ale poza tym nic się nie robi. To jest kasta, koneksje   (……… ). 
Nie będę kandydował do Izby Rolniczej.”  
Ponadto poruszył kwestie kwoty mlecznej. Poprosił o zawiadomienie struktur Izby Rolniczej 
o takim postępowaniu jakim Izba prowadzi. Dodał, że to będzie między innymi protest gmin 
rolniczych na istniejącą sytuację. 
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski powiedział, że Rada Gminy pochyli się nad tą sprawą. 
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz poinformował, że gmina zobowiązana jest ustawą do 
odprowadzenia 2% od dochodu na rzecz Izby Rolniczej. Wójt Gminy podziękował za ten 
głos. Dodał, że poruszy ten problem na Konwencie Wójtów. W zeszłym roku był problem 
suszy Izba Rolnicza w takich przypadkach sama powinna występować i inicjatywą. Dodał, że 
potwierdza ten głos bo nie działa to jak powinno. i przykro, że taką dyskusję musimy 
prowadzić bo lepiej by było zdać sprawozdanie co udało się Panu jako przedstawicielowi 
zrobić dla rolnictwa.  
 
Przedstawiciel Izby Rolniczej Mieczysław Radgowski powiedział, że nie ma z czego zdać 
sprawozdania.  
 
Radny Piotr Goliński powiedział , że był przedstawicielem w Izbie Rolniczej, zrezygnował bo 
nie było sensu. Dodał, że jest to „kółko dyskusyjne”. Gmina jest zobowiązana odprowadzać 
pieniądze, ale tak jak zostało powiedziane - na Prezesów i biura. Są działania „udawane”, że 
radca prawny udzieli porady  dla rolników, a pracownik izby za wypełnienie wniosku bierze 
pieniądze. My jako gmina, Wójt, Przewodniczący Rady możemy poprzeć postulaty rolników 
- nie każdy popiera formę protestu.  
 



Radny Edmund Szymborski powiedział, że jesteśmy gminą rolniczą . Rolnicy w całej Polsce 
okazują swoje niezadowolenie i uchwały nie możemy podjąć bo uchwała zobowiązuje. Ale w 
formie wniosków stanowisko byłoby wskazane – że Rada Gminy w pełni popiera żądania.  
 
Radca prawny Anna Kaszubowska poinformowała, że zgodnie z § 11 ust. 1 pkt. 3 regulaminu 
Rady Gminy sprawy rozpatrywane na sesjach Rada rozstrzyga podejmując oświadczenia 
wyrażające stanowisko Rady w określonej sprawie.  
 
Radny Marek Góreczny zapytał czy można to zmienić i nie odprowadzać składki na Izbę 
Rolniczą.  
 
Skarbnik Gminy Henryka Świątkowska odpowiedziała, że zgodnie z ustawą gmina musi 
odprowadzić 2 % wpływów z podatku rolnego i odsetek płatne po każdej racie podatku.  
 
Radny Piotr Goliński powiedział, że jest to wymóg Unii Europejskiej. 
 
Radny Edmund Szymborski powiedział, że w ramach interpelacji zgłaszał pokrywę i pobocze 
przy NMP – otrzymaliśmy odpowiedź z Zarządu Dróg. Radny zwrócił się do p. Wójta, żeby 
zadzwonił do Zarządu o 2-3 taczki kamienia i żeby te dziury zasypać.  
Dodał, że informował o herbach, które stoją w miejscowości Kamlarki, Drzonowo i 
Józefkowo, aktualnie nie ma mrozu i można te herby odnowić.  
Ponadto poprosił o posprzątanie butelek i folii od głównego skrzyżowania w Kornatowie.  
 
Radny Jacek Mikowski podziękował za zrobienie przystanku. 
Poprosił o uprzątnięcie góry śmieci z placu zabaw w Lipienku. 
 
Radna Elżbieta Lewandowska podziękowała za pamięć o Sołtysach. 
Zapytała o dokończenie drogi Tytlewo – Bartlewo oraz rekultywację drogi Wierzbowo – 
Linowiec. 
 
Przerwa  
 
Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Lisewie. 

Kierownik GOZ w Lisewie doktor Zdzisław Falkiewicz poinformował, że placówka nie ma 

zaległości finansowych. 

Ilość pacjentów zapisanych do GOZ w Lisewie – 4 200 osób, w 2014 roku dopisało się 370 

osób, a w tym roku 30 osób.  

Wszyscy zarejestrowani pacjenci są przyjmowani. Wizyty domowe są prowadzone na  

bieżąco. 

Opieka ginekologiczna- NFZ oferuje 4 000 zł na kontrakt, a koszt utrzymania ciężarnej 

pacjentki wynosi 2 000 zł.  

Ponadto poinformował, że rocznie w ramach ośrodka zdrowia wykonuje ok. 400 badań USG. 

Cena jednego badania 50 zł. Jest to duża oszczędność.  

Poinformował, że w ramach POZ –tu nie może dać skierowania na badanie TK i Rezonansu 
Magnetycznego.  



Ponadto  powiedział, że pacjenci powinni korzystać z badań profilaktycznych. 
  
Przewodniczący Rady Witold Jaworski zapytał kiedy będzie uruchomiona hydroterapia w 
gabinecie fizykoterapii.  
Kierownik Zdzisław Falkiewicz odpowiedział, że w tym roku będzie adaptacja pomieszczeń. 
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski zapytał co z ginekologiem oraz pobieraniem krwi u 
diabetyków. 
 
Kierownik Zdzisław Falkiewicz odpowiedział, że ginekolog został nam zabrany bo nie 
spełniał wymagań godzinowych. Sprawa ginekologa wróci w 2016 roku. 
Problemu z diabetykami nie ma bo mogą oni przyjąć leki przed badaniem i nie ma to wpływu 
na wynik. 
 
Radna Aleksandra Uchacz zapytała  czy fundusz daje 4 000 zł dla ginekologa. 
 
Kierownik Zdzisław Falkiewicz powiedział, ze daje 4 000 zł na badania. NFZ stawia 
wymagania, aby ginekolog przyjmował 3 razy w tygodniu po 4 godziny.  
 
Ad. 13. Podjęcie uchwał 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Lisewo na 2015 rok przedstawiła 
Skarbnik Gminy Henryka Świątkowska - projekt stanowi załącznik  nr 6 do protokołu. 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy Lisewo na 2015 rok. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr V/18/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 roku w sprawie zmiany 
budżetu gminy Lisewo na 2015 rok została podjęta jednogłośnie – załącznik nr 7. 

2) Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w 
sołectwach Gminy Lisewo przedstawił Wójt Gminy Jakub Kochowicz – projekt stanowi 
załącznik  nr 8. 

Wójt Gminy dodał, że przed opracowaniem harmonogramu zebrań spotkał się z wszystkimi 
sołtysami. Zaproponował zebrania popołudniowe, aby mieszkańcy którzy pracują mogli w 
nich uczestniczyć.  

Radny Edmund Szymborski zapytał czy są jakieś zmiany co do przewodniczenia zebrania 
wyborczego, ponieważ radna Elżbieta Lewandowska miała wątpliwości.  

Wójt Gminy Jakub Kochowicz odpowiedział, że nic się nie zmieniło  zgodnie ze statutami 
sołectw przewodniczącym zebrania wyborczego jest wyznaczony radny. Zebraniu 
sprawozdawczemu przewodniczy sołtys. 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach Gminy Lisewo. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr V/19/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 roku w sprawie 
przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach Gminy Lisewo została 
podjęta jednogłośnie – załącznik nr 9. 



   3) Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru  kart do głosowania w wyborach Sołtysa 
oraz Rady Sołeckiej w sołectwach Gminy Lisewo przedstawił Wójt Gminy Jakub Kochowicz 
– projekt stanowi załącznik nr 10. 

  
 Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
określenia wzoru  kart do głosowania w wyborach Sołtysa oraz Rady Sołeckiej w sołectwach 
Gminy Lisewo. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr V/20/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 roku w sprawie  
określenia wzoru  kart do głosowania w wyborach Sołtysa oraz Rady Sołeckiej w sołectwach 
Gminy Lisewo została podjęta jednogłośnie – załącznik nr 11. 
 
4) Przewodniczący Rady Witold Jaworski odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 
doraźnej Komisji Statutowej – projekt stanowi załącznik nr 12. 
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski powiedział, że na ostatniej sesji radny Edmund 
Szymborski zgłosił wniosek o powołanie komisji statutowej.  
 
Radny Piotr Goliński zgłosił, że chce wnieść poprawkę polegającą na wyłączeniu wyborów 
przewodniczącego do odrębnego głosowania.  Dodał, że uważa iż Pan Szymborski jest 
obarczony wieloma obowiązkami. Na przewodniczącą zaproponował Panią Annę Dulską.  
 
Radny Edmund Szymborski powiedział, że jest to słuszna uwaga bo mamy zasady dotyczące 
komisji stałych i zawsze było tak, że najpierw wybierano przewodniczącego. I po wyborze 
dopiero następował wybór pozostałych członków komisji. 
Dodał, że art. 21 ust. 2 o którym tu nie ma wzmianki mówi, że komisje podlegają Radzie 
Gminy i składają jej sprawozdanie. Zapis dotyczący, że komisja złoży sprawozdanie 
Przewodniczącemu Rady to do zapisu ustawowego się nie mieści. Zaproponował wykreślenie 
zapisu  „przedstawienie Przewodniczącemu Rady do dnia 30 czerwca 2015 r.” A wprowadzić 
zapis, że komisja przedstawi Radzie Gminy jak mówi art. 21 ust. 2 ustawy. Dodał, że popiera 
wniosek radnego Piotra Golińskiego.  
 
Radca prawny Anna Kaszubowska  wyjaśniła, że zapis art. 21 ust. 2 mówi o sprawozdaniu z 
działalności komisji czym innym jest określenie terminu zaproponowanych zmian statut. Jest 
to opracowanie zmian statut a nie sprawozdanie do 30 czerwca 2015 roku.  
Pani mec. Anna Kaszubowska powiedziała, że nie widzi żadnej nieścisłości.  
Jeśli chodzi o wybór Przewodniczącego to art. 21 daje dużą swobodę. Można przegłosować 
wybór Przewodniczącego w jednej uchwale. Padł wniosek z propozycją Pani Anny Dulskiej 
na Przewodniczącą Komisji. Jeśli Rada przegłosuje wniosek to w miejsce p. Edmunda 
zostanie wpisana p. Anna Dulska. 
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski zapytał czy będzie zgodnie z literą prawa, aby Komisja 
Statutowa na pierwszym posiedzeniu wybrała ze swego grona przewodniczącego komisji.  
 
Radca prawna Anna Kaszubowska powiedziała, że należy sprawdzić w zapisach statutu. Jeśli 
w statucie jest, że Komisje na swoich wewnętrznych posiedzeniach wybierają 
przewodniczącego to nie ma przeszkód.  



Radca prawny Anna Kaszubowska poprosiła o przerwę aby mogła sprawdzić zapisy statutu. 
 
Przewodniczący rady ogłosił 5 minutową przerwę. 
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski powiedział, że przepis stanowi, że Przewodniczącego 
Komisji wybiera Rada Gminy.  
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski zapytał p. Annę Dulską , czy w związku z wnioskiem 
p. Piotra Golińskiego wyraża zgodę na  Przewodniczącą Komisji Statutowej.  
 
Radna Anna Dulska odpowiedziała, że nie – dziękuje. 
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski zapytał radnego Edmunda Szymborskiego czy 
podtrzymuje swoją kandydaturę. 
 
Radny Edmund Szymborski odpowiedział: tak. 
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski zapytał czy są inne propozycje.  
 
Nie zgłoszono 
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
powołania doraźnej Komisji Statutowej pod głosowanie. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.   
 
Uchwała Nr V/ 21/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 rok w sprawie powołania 
doraźnej Komisji Statutowej została podjęta – załącznik nr 13.  
 
Radca prawny Anna Kaszubowska wyjaśniła, że wniosek p. Golińskiego z propozycją p. 
Anny Dulskiej stał się bezprzedmiotowy bo p. Anna Dulska nie wyraziła zgody. Została 
podjęta  uchwała  w wersji zaproponowanej z Przewodniczącym Edmundem Szymborskim.  
 
  5) Sekretarz Gminy Halina Chrzanowska odczytała projekt uchwały w sprawie  Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Lisewo w 2015 r. – projekt stanowi załącznik nr 14. 
 
Radny Marek Góreczny zapytał czy uzgodniono z panem Romanem Dłużewskim, że 
bezdomne zwierzęta gospodarskie będzie przyjmował do swojego gospodarstwa rolnego.  
 
Przewodniczący rady Witold Jaworski odpowiedział, że dokonano wszelkich uzgodnień. 
 
Radny Jacek Mikowski zapytał o wyłapywane bezdomne psy, które są przy urzędzie. Czy jest 
to uregulowane prawnie.  
 
Sekretarz Gminy Halina Chrzanowska poinformowała, że zgodnie z projektem uchwały psy 
powinny być umieszczane w schronisku. Koszty utrzymania psa w schronisku są bardzo 
wysokie. Psy, które znajdują się przy Urzędzie są tymczasowo i znajdują swoich właścicieli. 
 



Radny Jacek Mikowski powiedział, że należy pomyśleć o projekcie uchwały, w który 
zobligowałoby się właścicieli do czipowania psów.  
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski powiedział, że nie jest powiedziane w Uchwale,  że 
przy Urzędzie Gminy znajduje się schronisko.  
Wójt Gminy Jakub Kochowicz zapytał czy p. Jacek Mikowski zgłasza wniosek formalny, 
żeby zmienić uchwałę.  
 
Radny Jacek Mikowski odpowiedział, że chciał wyjaśnić sprawę. 
 
Więcej uwag ani pytań nie było. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  
 
Uchwała Nr V/22/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 r. w sprawie Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Lisewo w 2015 r. została podjęta jednogłośnie – załącznik nr 15. 
 
6) Inspektor Tomasz Stański przedstawił projekt uchwały w sprawie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Gminą Lisewo, a Gminą Chełmża w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego – projekt stanowi załącznik nr 16. 
 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Lisewo, a Gminą Chełmża w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego.  
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr V/23/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 roku w sprawie  
porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Lisewo, a Gminą Chełmża w zakresie 
lokalnego transportu zbiorowego została podjęta jednogłośnie – załącznik nr 17.  
7) Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych przedstawił 
inspektor  Tomasz Stański  – projekt stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr V/24/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 roku w sprawie  do 
kategorii dróg gminnych została podjęta jednogłośnie – załącznik nr 19.   

 
8) Wójt Gminy Lisewo Jakub Kochowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Gminy i nadaniu jej Statutu – projekt stanowi załącznik nr 20. 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że dla niego jest rzeczą ważną, żeby angażować 
mieszkańców. Jest to uchwała, która wynikła z rozmów z młodzieżą z Gminnego Gimnazjum 



w Lisewie i chęcią angażowania się młodzieży w życie gminy w formie konsultacyjnej 
Młodzieżowej Rady Gminy.  
Wójt Gminy poinformował, że przystąpiliśmy do projektu Obywatele dla demokracji razem z 
gminą Płużnica. W gminie Płużnica MRG działa już 3-4 rok dwa razy zdobyła nagrodę 
„Super Samorząd”.   
 
Radny Edmund Szymborski powiedział, że na wspólnym spotkaniu był przedstawiony projekt 
uchwały w sprawie powołania MRG. Dodał, że nie był przygotowany do dyskusji w tym 
temacie. Pan Przewodniczący odczytał paragrafy i mówił, że jest to akt wyższej rangi. Bardzo 
dobrze, że wójt wychodzi z taką inicjatywą. 
Cyt. „Na dzisiaj ta uchwała według mojego odczucia ona narusza procedury prawne. W 
podstawie prawnej powołano art. 5b ust. 3 . Art. 5 b w ust. 2 mówi tak: Rada Gminy wniosek 
zainteresowanych środowisk może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej rady gminy 
mającej charakter konsultacyjny.  
Nie ma tego wniosku i nie ma w podstawie prawnej tego ust. 2. Nie wiem czy nie naruszy 
procedury prawnej. Każda uchwała jest przesyłana do Wojewody i ja nie wiem czy nie 
zażądają wniosku.” 
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz odpowiedział, że w ubiegłym roku w gimnazjum prowadził z 
młodzieżą lekcje na temat samorządu. Poruszana była też kwestia powołania młodzieżowej 
rady gminy. Ten pomysł nie zrodził się dzisiaj ani wczoraj , młodzież wyraziła 
zainteresowanie. Artykuł 5b ust. 2 ustawy o sam. gminnym nie reguluje czy ma być to 
wniosek pisemny czy ustny. Był to wniosek bezpośrednio przekazany przez młodzież w 
trakcie zajęć o powołanie MRG. Dodał, że w żaden sposób nie naruszamy przepisów prawa. 
 
Radca prawny Anna Kaszubowska odpowiedziała, odnośnie uwag radnego: w uchwale jest 
dobrze napisane ponieważ art. 5b ust. 3 jest to główny przepis. Natomiast ust. 2 na który 
powołuje się radny nie mówi o formie wniosku. Radzie Gminy daje możliwość 
zaangażowania młodych ludzi, jeśli są sygnały, wnioski ustne, pisemne to jest takie 
przyzwolenie. O powołaniu decyduje Rada Gminy. Rada może wycofać projekt z porządku 
obrad i wpłynie taki wniosek młodzieży. Dodała, że w jej ocenie jest to formalność i w żaden 
sposób nie zostaną naruszone przepisy. Ustawodawca nie nałożył obowiązku pisemnego 
złożenia wniosku.  
 
Radny Edmund Szymborski powiedział, że art. dotyczący utworzenia rady seniorów mówi, że 
Rada Gminy z własnej inicjatywy lub na wniosek zainteresowanych środowisk …  
 
Radca prawny Anna Kaszubowska odniosła się do zapisów cyt. artykułu. 
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski powiedział, że według jego opinii ustęp drugi ma 
charakter fakultatywny a nie obligatoryjny. 
 
Radca prawny Anna Kaszubowska powiedziała, że te przepisy czytamy łącznie.  
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady Gminy i nadaniu jej Statutu.  
 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 głosy wstrzymujące. 
 



Uchwała Nr V/25/2015 Rady Gminy Lisewo z dnia 12 lutego 2015 r. w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Gminy i nadaniu jej Statutu została podjęta. 
 
Ad. 14 
Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i oświadczenia. 

 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski poinformował, że w tym punkcie zabierze głos w 
sprawie zgłaszanej przez p. Marię Adamczyk – sołtys wsi Kornatowo, która musiała opuścić 
obrady 

Interpelacja dotyczy odnowienia bądź wymiany tablic ogłoszeniowych sołeckich. 
 

Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że w związku ze zgłaszanymi problemami w 
rolnictwie wystosuje pismo do Wojewody bądź do Ministerstwa popierające postulaty 
rolników.  
 

W sprawie interpelacji p. Edmunda Szymborskiego na temat pobocza przy cmentarzu p. Wójt 
odpowiedział, że w piśmie od Zarządu Dróg była informacja o utwardzeniu tego pobocza. 
Będzie to zrobione przy odpowiednich warunkach atmosferycznych.  
 

Sprawa witaczy- p. Wójt powiedział, że będą podjęte działania renowacyjne witaczy od 
strony Płużnicy i Stolna. Natomiast witacz od strony Drzonowa zostanie rozebrany. 

Wójt Gminy poinformował, że podjął w styczniu rozmowy z firmą wykonującą tzw. 
„witacze” na miarę XXI wieku w celu orientacji cenowej.  

Remont będzie wykonany przy korzystniejszych warunkach atmosferycznych – p. Wójt 
poprosił p. Marka Szpręglewskiego o pomoc merytoryczną. 

 
Radny Marek Szpręglewski powiedział, że w tym okresie prace kosmetyczne i naprawcze są 
bezcelowe. Najlepiej rozpocząć je na początku maja. 
 

Radny Jacek Mikowski zapytał p. Wójta ile kosztuje nowoczesny witacz. 
 

Wójt Gminy Jakub Kochowicz odpowiedział, że ok. 8 tys zł/ sztukę. Firma wykona kilka 
projektów i zostaną poddane konsultacją społecznym. Takie konsultacje może przeprowadzić 
Młodzieżowa Rada Gminy.   
 

Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że śmieci w Kornatowie zostaną wyzbierane. W 
sprawie śmieci w Lipienku też zostaną podjęte działania.  

 
W związku z interpelacją radnej Elżbiety Lewandowskiej w sprawie dróg w Bartlewie i 
Wierzbowie, Wójt Gminy Jakub Kochowicz odpowiedział, że nie ma środków finansowych 
na drogę w Bartlewie. Odnośnie rekultywacji dróg, Wójt Gminy powiedział, że po okresie 



zimy jeśli będą oszczędności to będzie rozmawiał z Radą na temat wykorzystania środków na 
drogi. Część środków należy zabezpieczyć na zmniejszenie deficytu. 
W sprawie interpelacji Przewodniczącego Rady Wójt Gminy odpowiedział, że koszt jednej 
tablicy to 1 500 zł. Nowa tablica została zakupiona do Chrust. Zakup do pozostałych 
miejscowości to koszt ponad 20 tys zł. a takich pieniędzy w budżecie nie ma. Natomiast 
sołectwa będą mogły zakupić tablice z funduszu sołeckiego.  
 

Przewodniczący rady Witold Jaworski powiedział, że można poprawić tablice na razie 
kosmetycznie.  

 
Radny Edmund Szymborski poprosił o sporządzenie kurendy w związku z  wałęsającymi się 
psami i kotami, które stanowią zagrożenie.  
Ponadto poprosił o informacje  w gazetce Lisewskiej i na tablicach ogłoszeń w sołectwach  w 
sprawie spalania tego czego nie powinno się spalać czyli odpadów. W miastach są podjęte 
uchwały i strażnicy miejscy nakładają kary jak wyczują palone plastiki.  

 
Radny Jacek Mikowski wnioskował o zmywarkę dla p. Barbary Moch, która opiekuje się salą 
sesyjną. 
 

Radny Marek Góreczny powiedział, że przez 30 lat uczestniczył w szkoleniach obrony 
cywilnej. Brak jest sprzętu, który mógł by służyć. Jest blisko autostrada, sytuacja polityczna 
nie jest wesoła więc należałoby coś w tej sprawie zrobić. 
 

Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że problem wałęsających, bezdomnych psów i 
kotów poruszy na zebraniach wiejskich. Jeśli to są psy wałęsające się, które mają właścicieli 
to należy zgłosić na policję.  
Palenie śmieci to nie jest tylko problem świadomości to jest też problem finansowy. 

Gazetka wyjdzie w marcu to może być za późno. 
Zakup zmywarki zostanie rozpatrzony.  

Wójt Gminy powiedział, że interpelacja radnego Marka Górecznego,  wiąże się z opinią i 
sugestią Komisji Ładu i porządku . Będzie opracowany program rozwoju ochotniczych straży 
pożarnych – kwestia bezpieczeństwa będzie w tym programie zawarta.  
 

Skarbnik Gminy Henryka Świątkowska powiedziała, że jest to zadanie zlecone. Urząd 
otrzymuje pieniądze tylko na 0,25 etatu.  

 
Ad .15 Wolne wnioski i zakończenie V Sesji Rady Gminy.      

 
Radny Piotr Goliński powiedział, że na następną sesję należy przygotować oświadczenie 
Rady w sprawie sytuacji w rolnictwie. Pani mecenas przygotuje od strony prawnej.  



 

Radca prawny Anna Kaszubowska powiedziała, że Rada ma wypracować postulaty a stroną 
prawną się zajmie.  

 
Radny Jacek Mikowski poruszył jeszcze raz problem śmieci na placu zabaw w Lipienku. 

 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że trzeba sprawdzić ile i jakie są to śmieci.  

 
Sołtys wsi Pniewie Andrzej Grędzicki  podziękował za odnowienie przystanku. Poprosił o 
podanie godzin urzędowania Pani mecenas.  
Poprosił o skierowanie pisma do kół łowieckich o odstrzał lisów.  

Zwrócił się do kierownika wod. – kan., aby przy każdej awarii płukać na końcówce bo leci 
brudna woda.  

Ponadto powiedział, że nie ma odpowiedzi z Urzędu na jego pismo z grudnia w sprawie strugi 
Sadzka. 
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz odpowiedział, że pismo do Kół Łowieckich będzie 
wystosowane.  
Na naradzie z Kierownikami zostanie poruszony problem płukania i awarii. W miesiącu 
styczniu został przygotowany harmonogram dyżurów pracowników gminnych usług wodno – 
kanalizacyjnych.  
Sprawa pisma w sprawie Strugi Sadzka zostanie wyjaśniona. 
 
Sołtys wsi Andrzej Grędzicki powiedział, że firma nadal wozi śmieci do Pniewitego. 
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że  w sprawie składowiska odpadów w Pniewitem 
jest decyzja Starosty o cofnięciu zezwolenia. Będzie monitować w tej sprawie do Starosty. 
Gmina Unisław walczy 2,5 roku.  
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że trwają rozmowy pomiędzy Dyrektorem Caritas 
Diecezji Toruńskiej Ks. Danielem Adamowiczem a samorządowcami powiatu Chełmińskiego 
w sprawie współpracy przy budowie Ośrodka Wsparcia w Chełmnie.  
(kserokopia pisma Caritas do Starosty Chełmińskiego została przekazana radnym przed 
sesją). 
Na spotkaniu ustalono, że miasto i powiat dają po 100 tys. zł, a 200 tys. na gminy zgodnie z 
ilością mieszkańców. Na naszą gminę wychodzi ok. 30 tys. zł. Wójt Gminy poprosił o opinię 
radnych w tej sprawie : czy przekazujemy środki i w jakiej wysokości. Wójt Gminy dodał, że 
osobiście uważa, że należy wspomóc działanie. 
 
Radny Edmund Szymborski zapytał jakie jest stanowisko poszczególnych gmin powiatu 
chełmińskiego.  
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że podobne stanowisko jak jego : żeby wspomóc. 
Jeśli chodzi o kwestie pomocy i jej wysokości to wszyscy Wójtowie mają ustalić z Radami. 
 



Radny Piotr Goliński zwrócił uwagę, że Gmina Lisewo ma Zakład Aktywności Zawodowej i 
co roku przekazuje100 tys. złotych. Inne gminy tego nie robią. 
 
Radny Adam Wojnowski powiedział, że nie wiadomo co z dowozem tych osób do Ośrodka 
bo jest to pobyt dzienny.  
 
Wójt Gminy Jakub Kochowicz powiedział, że na tę chwile jest to obowiązek Państwa co 
będzie za rok to nikt nie jest w stanie przewidzieć. 
 
Sołtys wsi Andrzej Grędzicki powiedział, że ustawa o pomocy społecznej jest w trakcie 
zmiany. 
 
Kierownik Teresa Jamka powiedziała, że ten obowiązek już funkcjonuje i jest to zadanie 
gminy. Na dzień dzisiejszy gmina nie ma zabezpieczenia.  
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski powiedział, że jest to szczytny cel, ale trzeba to 
przemyśleć i przedyskutować.  
 
Radny Marek Szpręglewski powiedział, że temat należy przedyskutować na komisjach. 
 
Radny Edmund Szymborski powiedział, że budynek już stoi, teraz chodzi o wyposażenie.  
 
Radny Jacek Mikowski powiedział, że trzeba wziąć pod uwagę, że gmina Lisewo cały czas 
pomaga.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Witold Jaworski poprosił o przedyskutowanie tematu na 
komisjach.  
 
Przewodniczący Rady Witold Jaworski zamknął obrady V Sesji Rady Gminy Lisewo. 
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